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n o v i n y  m ě s t a  k a m e n i c k ý  š e n o v

Číslo 1    ÚNOR 2020

Zimy s přívaly sněhu patří pravděpodobně minulosti. Své si s nimi užili i ná lokálce Česká Lípa – Kamenický Šenov – Česká Kamenice.

Masopust v Kamenickém Šenově
Město Kamenický Šenov a šenovské spolky Vás srdečně zvou v sobotu 29. 2. na tradiční Ma-
sopust v Kamenickém Šenově. Přijďte se s námi pobavit a oslavit tento výjimečný den! Se-
jdeme se na Náměstí TGM ve 14 hodin a projdeme společně uličkami horního Šenova  
(s krátkými občerstvovacími zastávkami) až na parkoviště u Panské skály. Těšit se můžete na 
posezení s živou hudbou kapely Country Rebels, prodej zabijačkového pohoštění a soutěž  
o nejlepší masky. Těšíme se na hojnou účast a nápadité masky!

Kultura Kamenický Šenov

www.kamenicky-senov.cz

Vítání občánků města 
Kamenický Šenov 

Životní jubileum P. Ratha 



č. 10 ze dne 25. 9. 2019

Zastupitelstvo města vzalo na 
vědomí:
•  informaci o vypracování aktuální-

ho znaleckého posudku, dle nové 
oceňovací vyhlášky u bytu č.10  
v č.p. 10 Dvořáčkova ul., Kamenic-
ký Šenov

•  informaci o vypracování aktuální-
ho znaleckého posudku, dle nové 
oceňovací vyhlášky u bytu č.10 v 
č.p. 12 Dvořáčkova ul.,  Kamenický 
Šenov               

•  informaci o nezveřejněném záměru 
prodeje a směny pozemků st. p.č. 
272 a p.č. 2581/3 vše v k.ú. Kame-
nický Šenov 

•  podání informace o možné dotaci 
na objekt Sklářského muzea  
– z Norských fondů

•  přehled o činnosti Městské policie 
Kamenický Šenov za 1. pololetí 
roku 2019

Zastupitelstvo města schválilo: 
•  rozpočtové opatření č. 6/2019 
•  poskytnutí neinvestiční dotace a 

uzavření veřejnoprávní smlouvy 
pro TJ Jiskra, oddíl sportovní  
a moderní gymnastiky ve výši 
10.000,- Kč 

•  prodej a změní kupní smlouvy na 
pozemek p. č. 2116/9 zahrada  
o výměře 482 m2 v k. ú. Kamenický 
Šenov (dle GP 1675-245/2017) za 
účelem zřízení zahrady.

•  splátkový prodej a znění smlouvy  
o budoucí smlouvě kupní se splát-
kovým kalendářem pro pozemek 
p. č. 2116/4 zahrada o výměře  
731 m2 v k. ú. Kamenický Šenov 

Ze zasedání zastupitelstva města
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Svozový kalendář pro tříděné odpady, pytlový svoz r. 2020
Každý sudý týden – středa – od 14. hodin.

Shromaždiště odpadu 2020
Areál vedle budovy Městského úřadu, Osvobození 470, Kamenický Šenov
Lichý týden – středa 12:00-17:00h. Sudý týden – sobota 8:00-12:00h

Svoz separovaného odpadu z kontejnerů
Areál vedle budovy Městského úřadu, Osvobození 470, Kamenický Šenov. 
Lichý týden – středa 12:00-17:00h. Sudý týden – sobota 8:00-12:00h

DRUHY ODPADŮ
Nebezpečný odpad: zbytky starých barev, motorové oleje, olejové filtry, zaolejované předměty, baterie, roztoky, domácí 
chemikálie
Objemný odpad: nábytek, zbytky dřeva, zbytky keramiky, zbytky plastů a pryže, textilie
Ostatní: vysloužilé elektrospotřebiče (lednice, mrazáky, TV, PC, varné konvice, tiskárny, tonery, cartridge, kamery, fotoapa-
ráty, telefony, pračky, sušičky, žehličky, osvětlovací zařízení, aj.)
Bioodpad: biologicky rozložitelný odpad (tráva, větve, listí, odpad z kuchyní), jedlé oleje a tuky
Kovy: železný šrot, hliníkové předměty, barevné kovy, plechovky

!NELZE ODEVZDÁVAT!
Pneumatiky, stavební odpad, odpady obsahující azbest (eternit), lepenku, maso, kosti, uhynulá zvířata, obaly od potravin
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Vítání občánků města Kamenický Šenov 

(dle GP 1675-245/2017) za úče-
lem zřízení zahrady 

•  prodej a znění kupní smlouvy na 
prodej pozemků p. č. 2116/10 
zahrada o výměře 341 m2 a p. č. 
2104/13 trvalý travní porost o vý-
měře 95 m2 vše v k. ú. Kamenický 
Šenov (dle GP 1675-245/2017) za 
účelem zřízení zahrady

•  splátkový prodej a znění smlou-
vy o budoucí smlouvě kupní se 
splátkovým kalendářem na prodej 
pozemku p. č. 2397 zahrada  
o výměře 550 m2 v k. ú. Kamenic-
ký Šenov (dle GP 1544-17/2017) 
za účelem zřízení zahrady 

•  splátkový prodej a znění smlou-
vy o budoucí smlouvě kupní se 
splátkovým kalendářem na prodej 
pozemku p. č. 978/7 trvalý travní 
porost o výměře 1460 m2 v k. ú. 
Kamenický Šenov do podílového 
spoluvlastnictví za účelem stavby 
rodinného domu

•  uzavření Dohody o zániku před-
kupního práva k pozemkům st. p. 
č. 174/1 jehož součástí je i budova 
č. p. 170 a p. č. 254 vše v k. ú. Ka-
menický Šenov z důvodu splnění 
podmínek pro výmaz předkupního 
práva

•  „Úplné znění zřizovací listiny“ - 
Základní škola a mateřská škola, 
Kamenický Šenov, nám. Míru 616, 
příspěvková organizace,  
č. j. MUKS 067/2019-SO. Zřizova-
cí listina je platná dnem rozhod-
nutí zastupitelstva města a účinná 
dnem 01. října 2019 a „Smlouvu 
o výpůjčce“, která je přílohou č. 1 
zřizovací listiny

•  obecně závaznou vyhlášku o 
stanovení systému shromažďování, 
třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů na území 
města Kamenický Šenov

č. 11 ze dne 27. 11. 2019

Zastupitelstvo města vzalo  
na vědomí:
•  schválení dotace na akci „Re-

konstrukce budovy sokolovny ve 
městě Kamenický Šenov“

•  přehled o činnosti Městské policie 
Kamenický Šenov za 1. – 3. čtvrtle-
tí roku 2019

Zastupitelstvo města schválilo:
•  splátkový prodej a znění smlou-

vy o budoucí smlouvě kupní se 
splátkovým kalendářem na prodej 
pozemku p. č. 1370 zahrada o 
výměře 907 m2 v k. ú. Kamenický 
Šenov za účelem zřízení zahrady

•  prodej a znění kupní smlouvy 
na prodej pozemku p. č. 187/1 
zahrada o výměře 280 m2 v k. ú. 
Prácheň za účelem zřízení zahrady

•  prodej a kupní smlouvu na prodej 
pozemku p. č. 1582/1 (964m2) 
trvalý travní porost v k. ú. Kame-
nický Šenov za účelem zřízení 
zahrady

•  prodej a znění budoucí kupní 
smlouvy, jejíž součástí je kupní 
smlouva na prodej pozemku p. č. 
1015/12 trvalý travní porost  
o výměře 792 m2 v k. ú. Kamenický 
Šenov (dle GP 1493-55/2015) na 
splátky za účelem stavby rodinné-
ho domu.

•  prodej a znění kupní smlouvy  
s jistinou na prodej pozemku p. č. 
978/9 trvalý travní porost  
o výměře 1461 m2 v k. ú. Kame-
nický Šenov za účelem výstavby 
rodinného domu.

•  koupi a znění kupní smlouvy na 
koupi pozemků p. p. č. 287/5 
ostatní plocha, neplodná půda  
o výměře 14 m2 a p. p. č. 290/8 
trvalý travní porost o výměře 42 m2 

Slavnostní vítání občánků 
zpestřilo vystoupení dětí  
z MŠ Mistrovická. Přítomen byl  
i pan fotograf Lukáš Černý, který 
zhotovil rodičům fotografie dle 
jejich přání.

Tímto děkujeme učitelkám  
z mateřské školy, dětem  
a rodičům dětí za přípravu vy-
stoupení. Dále děkujeme panu 
Václavu Chaloupkovi za plyšové 
hračky, které věnoval novým 
občánkům.

Irena Koutecká
referent správního odboru

Dne 09. 11. 2019 se v obřadní síni města Kamenický Šenov konalo slavnostní vítání občánků. Celkem 
přijal za právoplatné občany města Kamenický Šenov pan starosta Bc. František Kučera 15 občánků.

(dle GP č. 428-185/2019) vše v k. 
ú. Prácheň

•  prodej a kupní smlouvu na prodej 
pozemku st. p. č. 1413 zastavěná 
plocha o výměře 71 m2 v k. ú. Ka-
menický (dle geometrického plánu  
č. 1674-182/2018) za účelem na-
rovnání majetkoprávních vztahů

•  splátkový prodej a znění smlou-
vy o budoucí smlouvě kupní se 
splátkovým kalendářem na prodej 
pozemku p. č. 1085/12 ostatní 
plocha, jiná plocha o výměře  
40 m2 v k. ú. Kamenický Šenov (dle 
GP 1732-282/2019) za účelem 
narovnání majetkoprávních vztahů

•  podání žádostí o podporu v rámci 
Operačního programu Životního 
prostředí 2014 – 2020 – Výzva 
MAS Český sever, z.s. – OPŽP - 
Realizace sídelní zeleně na projekt 
“Revitalizace zeleně Kamenický 
Šenov – sídliště Huťská“

•  vyhlášení výběrového řízení na 
dodavatele stavby na akci „Snížení 
energetické náročnosti a rekon-
strukce budovy Sokolovny ve 

městě Kamenický Šenov“
•  obecně závaznou vyhlášku  

č. 2/2019, kterou se zrušuje 
Obecně závazná vyhláška města 
Kamenický Šenov č. 6/2010, ze 
dne 6. 12. 2010, O místním poplat-
ku z ubytovací kapacity

•  obecně závaznou vyhlášku  
č. 3/2019, o místním poplatku ze psů

•  obecně závaznou vyhlášku  
č. 4/2019, o místním poplatku za 
provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívá-
ní a odstraňování komunálních 
odpadů 

•  obecně závaznou vyhlášku  
č. 6/2019, o místním poplatku za 
užívání veřejného prostranství

•  obecně závaznou vyhlášku  
č. 5/2019, o místním poplatku  
o místním poplatku ze vstupného

•  pojmenování ulic v Kamenickém 
Šenově, které jsou v současné 
době bez názvu následně:

1.  ulice mezi ulicí Lidická a Charvá-
tova na jméno „Eliase Palme“

2.  ulice mezi nám. T. G. Masaryka  

a ulicí Havlíčkova na jméno „Har-
ryho Palme“ 

•  smlouvu o spolupráci při zajištění 
dopravní obslužnosti Libereckého 
kraje na období od roku 2020 do 
roku 2023 č. OPL/3017/2019 
mezi Městem Kamenický Šenov  
a Libereckým krajem

•  změnu a doplnění stanov Dodatek 
č. 1 ke Stanovám Dobrovolného 
svazku obcí „SVAZEK OBCÍ – CYK-
LOSTEZKA VARHANY“

•  nákup a kupní smlouvu na nákup 
plastiky Čert a čertice do sbírky 
ve vlastnictví Města Kamenického 
Šenova 

č. 12 ze dne 18. 12. 2019

Zastupitelstvo města schválilo:
•  schodkový rozpočet města Kame-

nický Šenov pro rok 2020 v para-
grafovém znění dle předloženého 
návrhu (příjmy jsou rozpočtovány 
v celkové částce 68 745 000,- Kč, 
výdaje jsou rozpočtovány  
v celkové částce 75 425 000,- Kč, 

financování v celkové částce 6 680 
000,- Kč)

•  střednědobý výhled rozpočtu na 
roky 2021– 2022

•  prodej a znění kupní smlouvy na 
prodej pozemku p. č. 1021/31 
ostatní plocha, jiná plocha o výmě-
ře 837 m2 v k. ú. Kamenický Šenov 
za účelem výstavby rodinného 
domu

•  veřejnoprávní Smlouvu o spolu-
práci v oblasti poskytování sociální 
služby a Smlouvu o spolufinanco-
vání sociální služby s obcí Prysk

•  smlouvu o příspěvku na spo-
lufinancování sociálních služeb 
svazku obcí Novoborska na rok 
2020 a finanční příspěvek ve výši 
350 640,- Kč městu Nový Bor jako 
příspěvek na spolufinancování 
sociálních služeb svazku obcí 
Novoborska na rok 2020    

Petr David, 
místostarosta města

Přivítání byli tito občánci:

Pavlína Dvořáková
Lilly Nikodemová 
Nikol Skřinařová
Matěj Konrád 
Lukáš Pazderka
Adéla Nevřelová
Matěj Nemlein
Natálie Stromková
Oliver Habich
Lukáš Tondr
Eleonora Lischková
Linda Vobořilová
Tomáš Vágner
David Zelinka
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GRATULACE  
K ŽIVOTNÍMU 
JUBILEU

V pondělí 6. ledna 2020 zavítala do Kame- 
nického Šenova a na Prácheň (letos novin-
kou) Tříkrálová sbírka, která opět proběhla 
pod patronací Oblastní charity Česká Ka-
menice. Celkem pět pracovníků charity spo-
lečně s  osmi dětmi z  šenovské školy, třemi 
žáky prácheňské školy a čtyřmi dětmi z čes-
kokamenického dětského domova vytvořilo  
5 skupin koledníků, aby se poté jako tříkrá-
loví poslové všichni vydali do ulic města žeh-
nat příbytkům, zazpívat koledu a  požádat 
o příspěvek do kasiček. Jednu skupinu jsme 
velice rádi přivítali u nás na městském úřa-
dě a jsem moc rád, že jsem do kasičky mohl 
mimo osobní příspěvek také vložit dob-
rovolný příspěvek účastníků novoročního 
ohňostroje (ve výši 2.840,- Kč). V  letošním 
roce činil celkový výtěžek Tříkrálové sbírky 
krásných 14.272,- Kč. 

Všem nezištným dárcům patří úcta  
a  poděkování. Velice děkuji také rodičům 
dětí za jejich svolení k účasti, zaměstnancům 
a  vedení základních škol za rozhodnutí, že 
celá částka bude letos poprvé poskytnuta 
charitě v plné výši. Všem Vám zároveň přeji 
úspěšný a třemi králi požehnaný rok 2020.

Petr David, 
místostarosta města

Tříkrálová sbírka 2020 – poděkování 

V listopadu:
Erna Rychecká
Josef Sedláček
Vlasta Plešingrová
Günther Janich
Jan Plašil

V prosinci:
Kristina Schmidtová
Jarmila Brabcová
Ingeborg Novotná
Jiří Jaroš

Velmi bych chtěla poděkovat paní 
Šárce Svitákové a panu Michalu 
Třešňákovi za ochotu a vstřícnost při 
pomoci na skácení starého stromu 
a přerostlého okrasného keře na mé 
zahradě. Také bych chtěla poděkovat 
všem, kdo se na této práci podíleli 
– pan Lerch, Kocourek, Hřebřina, 
Mazák a na plošině pan Piszczor.

Věra Pavlasová

PODĚKOVÁNÍ:

Všem jubilantům přejeme pevné  
zdraví a hodně životní pohody 
do dalších let. 

Město Kamenický Šenov 

Děkujeme městskému úřadu za 
milé přání k našim jubilejním na-
rozeninám:

Erna Rychecká
Josef Sedláček 
Vlasta Plešingrová
Günther Janich
Jan Plašil
Kristina Schmidtová, 
Jarmila Brabcová
Ingeborg Novotná
Jiří Jaroš.
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Sdružení Tulipan ocenilo vnitřní sílu a obětavost pečujících 
Jako poděkování všem, kteří 
se o své blízké se sníženou 
soběstačností starají sami doma, 
připravilo sdružení Tulipan 
v sobotu 30. listopadu slavnost-
ní večer v Clarion Grandhotelu 
Zlatý Lev v Liberci. Nad akcí 
nazvanou „Ocenění pečujících 
osob Libereckého kraje 2019“ 
převzal záštitu hejtman Liberec-
kého kraje Martin Půta a náměs-
tek hejtmana pro sociální oblast 
Pavel Svoboda. Neformálně 
pečující osoby se doma starají  
o své blízké s handicapem, 
o děti, dospělé nebo seniory, 
kteří se bez pomoci druhých 
neobejdou. Díky jejich péči mo-
hou postižení zůstat v rodině, 
žít doma, v prostředí, na které 
jsou zvyklí, a nemusejí odejít 
do ústavních zařízení. Sdruže-
ní Tulipan ocenilo především 
vnitřní sílu, lásku a obětavost 
pečujících. Pořadatelé také 
vyzdvihli jejich nelehký životní 
úděl, který si zaslouží větší po-
zornost a ocenění ze strany širší 
veřejnosti. Mezi vyznamenanými 
byla i paní Ludmila Machová 
z Kamenického Šenova, která se 
stará již třicet tři let o svého syna 
Honzíka. Honzík má ochrnutou 
pravou ruku, má potíže s chůzí  
a nemluví. Já sama si Honzíka 
pamatuji z klubu handicapova-
ných dětí pod vedením Jarušky 
Špačkové z dob, kdy do Klubu 
docházela i moje mladší dcera 
Jindřiška. Pořádaly se burzy, 
tábory pro děti a různé výlety. 

Paní Ludmila má ještě dvě 
dospělé dcery a dva syny, kteří 
mají své domácnosti a je požeh-
nanou babičkou devíti vnou-

čat. Nyní bydlí paní Ludmila 
společně s Honzíkem již několik 
let v Domově pro seniory na ná-
městí v bezbariérových prosto-
rách, které jsou v péči o Honzíka 
nutností. Společně jezdí dvakrát 
týdně do denního stacionáře, 
kde má Honzík svého asistenta. 
Tak má maminka možnost si 
i trochu odpočinout od nepře-
tržité denní péče. Veliká pomoc 
přichází také od kamarádky, 
paní Renaty Bartošové, která si 
Honzíka vyzvedává k procház-
kám, a tak může paní Ludmila 
v tomto čase něco upéct, vyprat 
a vytřít. Honzík většinou nepose-
dí, velmi ho zajímají knoflíky od 
pračky a sporáku, se kterými se 
dá různě kroutit, a to se pak už 
nic nedopeče a pračka nevype-
re…Není to jednoduché a paní 
Renatě za čas, který Honzíkovi 
věnuje, patří veliké poděkování. 

Sdružení Tulipan vydalo 
v rámci tohoto projektu publi-
kaci, která se jmenuje „Příběhy 
pečujících osob“. Útlá knížka 
zachycuje osudy několika pe-
čujících. Například paní Alena 
postupně převzala domácí péči 
o psychicky postiženého syna, 
nemocného manžela, mentálně 
nemocného přítele zemřelé 
tchýně a následně i o svou ze-
stárlou maminku. Další pečující 
se vyrovnávají s těžkým zdravot-
ním postižením svých dětí.  
A některé z matek či babiček při-
znávají, že jim občas docházejí 
síly. Je zde i příběh nazvaný Beze 
slov / Ludmila a Jan Machovi. 
Vypráví ho právě Honzíkův 
osobní asistent. Motto článečku 
„Někdy člověk druhého pochopí 

i bez rozvitých souvětí“ a jeho 
závěrečná slova… „chtěl bych 
poděkovat Janovi. Za to, jaký je, 
a za to, že s ním můžu být“ není 
třeba komentovat.  

Péče je opravdu náročná 
a je potřeba vzpruhy, pochvaly, 
protože ta posílí a dodá naději. 
Proto je toto ocenění důležité 

také za odvahu zveřejnit svůj pří-
běh. Tito lidé si zaslouží obdiv 
a úctu za práci, která je náročná 
a velmi vysilující. Domácí péče je 
úvazek bez dovolené, bez rozdí-
lu pracovního dne a dnů volna. 

Drahomíra Liptáková
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Uzavírání smlouvy o poskyt-
nutí sociální služby

Smlouva se zájemcem se 
uzavírá v písemné formě, na 
základě formuláře „Jednání se 
zájemcem o službu“ a vždy se 
zjišťuje, zda je žadatel v nepří-
znivé sociální situaci dle §3 
zákona č. 108/2006. Zájemci 
jsou vysvětleny předepsané 
náležitosti a smlouva je pode-
psána na dobu neurčitou. Ve 
smlouvě se uvedou konkrétní 
úkony a jejich časový rozsah. 
Na žádost zájemce je možné 
veškeré jednání provádět za 
přítomnosti rodinného přísluš-
níka, nebo jiné osoby, kterou si 
zájemce zvolí.

Úhrada za poskytování sociál-
ní služby

Sociální služby poskytujeme za 
úhradu, dle aktuálního sazební-
ku, který je schválen Radou obce. 
Sazebník úhrad můžete najít na 
webových stránkách pečovatel-
ské služby/obce a je nedílnou 
součástí uzavřené smlouvy se zá-
jemcem. Úhrada je stanovena dle 
skutečně spotřebovaného času 
nezbytného k zajištění služby. 

Stížnosti
Zájemce o službu je vždy 

informován o možnostech 
podávání stížností. V příloze 
uzavřené smlouvy jsou „Pravidla 
pro podávání stížností“. Pra-

covníci, kteří řeší stížnosti, jsou 
vázáni mlčenlivostí. Všechny 
stížnosti, podněty a připomínky 
jsou zdrojem informací o po-
skytovaných službách a jsou 
chápány jako podnět ke zvýšení 
kvality poskytované služby.

Důvody ukončení poskytová-
ní sociální služby

Výpovědní důvody ze strany 
poskytovatele jsou uvedeny ve 
smlouvě o poskytování služby, 
a uživatel je s nimi seznámen 
při jejím podpisu, vše je vázáno 
na to, zda je klient v nepříznivé 
sociální situaci. Klient může 
smlouvu ukončit bez udání 
důvodu, a to kdykoliv. 

Prostředí a územní působ-
nost, ve kterém je služba 
poskytována

Pečovatelská služba Kame-
nický Šenov má své sídlo na 
adrese náměstí T. G. Masaryka 
1009, Kamenický Šenov. Pečo-
vatelskou službu poskytujeme 
v přirozeném prostředí uživatelů 
služby, na území města Kame-
nický Šenov a jeho spádové 
obce Prácheň, v obci Nový 
Oldřichov, v obci Prysk a v obci 
Slunečná.

DPS Kamenický Šenov

DPS – pečovatelská služba 
souhrn činností za minulý rok 2019
V průběhu roku 2019 prošla 
služba významnými změnami  
k zajištění lepší péče o klienty, 
tyto změny budou nadále po-
kračovat i v novém roce 2020, 
nicméně akce pořádané pečova-
telskou službou k zpříjemnění 
života klientů a obyvatel zůstáva-
jí neměnnou náplní naší práce.

S příchodem vánočních svátků se 
každoročně koná tradiční zdobení s klienty 
a obyvateli v prostorách DPS, kde společ-
nými silami vyrábějí výzdobu k navození té 
správné sváteční atmosféry. I tento rok se 
vyráběly ozdobné věnce, zdobily vchody 
a prostory budov a samozřejmě se zdobily 
i stromky. Podpořit úsilí přišly i děti ze zá-
kladní školy Kamenický Šenov a my věříme, 
že tato tvůrčí akce spojená i s příjemným 
posezením zůstane v repertoáru akcí pečo-
vatelské služby.

Každoročně se připomíná, že i město 
Kamenický Šenov se podílí na příjemném 
prožití svátečního období, a to společnou 
akcí se zástupci města v čele s panem 
starostou a za účasti klientů pečovatelské 
služby a obyvateli. Akce jako obvykle byla 
naplněna kulturními zážitky. Přítomno 
bylo dobré jídlo a pití, hudební doprovod, 
taneční a divadelní akce a samozřejmě se 
neopomnělo i obdarování všech zúčast-
něných dárky. Tato společná akce je již 
zažitou událostí každého roku a všem, kteří 
přispěli k dobré náladě, velmi děkujeme 
a doufáme, že tato akce v tomto duchu 
bude nadále pokračovat.

Služba se snaží zapojit co nejvíce lidí 
i do příjemných kulturních zážitků a mož- 
ností k setkání. Jednou z takových akcí 
bylo i celorepublikové setkání „Česko zpívá 
koledy“, kde se po různých místech naší 
republiky sejdou lidé, aby společně, ač na 
dálku, oslavili vánoční svátky zpěvem koled 
a příjemným setkáním. I u nás v prosto-
rách pečovatelské služby se sešla početná 
skupina jak klientů, tak obyvatel města, aby 
si společně užili vánoční atmosféru.

I tento rok se v období ke konci roku 
rozjíždí po celé republice akce z dílny Čes-
kého rozhlasu „Ježíškova vnoučata“. Také 
v tomto ročníku se pečovatelská služba 
zapojila do kontaktování a hledání seniorů, 
žijících osamoceně, a těch, kterým by tato 
akce mohla zpříjemnit dárkem či zážit-
kem život. Tato akce je i krom obdarování 
účastníků každoročně spojena i se setkání-
mi, besedami a rozšíření povědomí o tom, 

jakým způsobem žijí senioři v nepříznivé 
situaci i lidé o ně pečující. Jsme rádi, že 
jsme opět několika lidem mohli dopomoci 
ke kvalitnějšímu žití darováním kompen-
začních pomůcek od dárců a dárků dle je-
jich výběru. Velký obdiv vyvolává to, jakým 
způsobem tato akce i spojuje ostatní, kteří 
chtějí pomoci i větším dárkem, a i v našem 
okolí se takto stalo a byli jsme rádi, že jsme 
byli osloveni celými skupinami lidí, kteří 
chtějí jakýmkoliv způsobem pomoci. Všem 
velké díky.

Popis realizace poskytování sociálních 
služeb

Pečovatelská služba poskytuje pomoc 
a podporu osobám v nepříznivé sociální 
situaci v takové míře, aby uživatelé mohli 
setrvávat ve svém přirozeném domácím 
prostředí, se zachováním vazeb na svou 
rodinu, přátele a okolí.

Naše cíle
•  Cílem služby je poskytovat služby uživateli 

co nejdéle v jeho přirozeném domácím 
prostředí.

•  Poskytování přiměřené podpory klientovi 
vedoucí k jeho samostatnosti, soběstač-
nosti a nezávislosti.

•  Poskytování kvalitní, odborné a bezpečné 
služby.

•  Uplatňování individuálního přístupu ke 
každému uživateli.       

•  Podpora začleňování a účasti na běžném 
životě společnosti, navázání a rozvoje soci-
álních kontaktů s rodinou a přáteli.

Naše zásady
•  Respektovat lidskou důstojnost a osobní 

svobodu uživatelů.
•  Individuálně přistupovat ke každému 

uživateli.
•  Aktivně působit na uživatele a podporovat 

jeho samostatnost.
•  Motivovat uživatele k činnostem, které ne-

vedou k prohlubování nepříznivé sociální 
situace nebo závislosti na službě.

•  Posilovat začleňování uživatelů do společ-
nosti.  

•  Dodržovat kvality poskytovaných služeb.  
•  Dodržovat lidská práva a základní svobo-

du člověka. 

Cílová skupina našich uživatelů v oblasti 
péče o seniory
•  senioři (snížená soběstačnost z důvodu věku)
•  senioři se zdravotním postižením
•  osoby s Alzheimerovou demencí a jinými 

typy demence

V oblasti péče o osoby se zdravotním 
postižením
•  osoby s tělesným postižením
•  osoby s chronickým onemocněním
•  osoby s chronickým duševním onemocně-

ním – ostatní
•  osoby s mentálním postižením
•  osoby se zrakovým postižením

Věková struktura uživatelů: Osoby bez 
omezení věku.

Nabízené činnosti
•  Pečovatelská služba poskytuje služby  

v rozsahu základních činností vymezené  
v § 40 zákona č.108/2006 Sb. o sociálních 
službách.

•  Pomoc při zvládání běžných úkonů péče 
o vlastní osobu - např. pomoc při oblékání 
a svlékání, pomoc při samotném pohybu, 
pomoc při přesunu na lůžko.

•  Pomoc při osobní hygieně nebo poskytnutí 
podmínek pro osobní hygienu - např. kou-
pání, sprchování, pomoc při použití WC.

•  Poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění 
stravy - dovážka obědů.

•  Pomoc při zajištění chodu domácnosti  
- např. nákupy, pochůzky, vyzvednutí léků  
v lékárně, pomoc s úklidem, praní  
a žehlení.

•  Zprostředkování kontaktu se společen-
ským prostředím - doprovod k lékaři, na 
různé instituce atd.

•  Dále jako fakultativní - doplňkovou činnost 
poskytuje dopravu osobním automobilem 
s doprovodem. 

Pečovatelská služba poskytuje své služby 
denně v době od 6:30 hod. do 20:00 hod. 
Okamžitá maximální kapacita je 6.

Jednání se zájemcem o sociální službu
Zájemce o sociální službu může zjistit 

bližší informace: 
•  na www.dpsks.cz, zde jsou zároveň ke 

stažení potřebné dokumenty
•  telefonicky nebo osobně v kanceláři 

Pečovatelské služby či na Městském úřadě 
Kamenický Šenov, zde jsou také k dispozici 
informační letáky

Se zájemcem je jednáno vždy osobně, 
v případě jeho přání i za přítomnosti další 
osoby, předány jsou informační balíčky, 
rozsah služeb je poskytován dle jeho 
přání. Probíhá zjištění, zda služby jsou pro 
zájemce vyhovující dle jeho potřeb a oče-
kávání. Ze strany poskytovatele může dojít 
i k odmítnutí zájemce na základě zákonem 
stanovených důvodů.

Inzerce
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Inkubátor ve sklářské škole v Šenově 
podpoří rozvoj mladých talentů 

Hlavním cílem projektu je vytvoření pře-
shraniční sítě vzájemně spolupracujících 
středních škol, zaměřené na zachování tra-
dičních uměleckých řemesel, a to zejména 
uměleckého sklářství. „Rekonstrukce budo-
vy přilehlé k  Střední uměleckoprůmyslové 
škole sklářské je další světlým střípkem do 
mozaiky investic v  Kamenickém Šenově. 
Jsem moc rád, že projekt je namířen na 
spolupráci této střední školy se žáky zá-
kladních a  základních uměleckých škol. 
Takto by ta spolupráce měla vypadat,“ 
uvedl Petr Tulpa, náměstek hejtmana pro 
resort školství, mládeže, tělovýchovy, spor-
tu a zaměstnanosti.

Díky otevření inkubátoru talentů se 
sklářské škole otevírá další možnost rozvo-
je výuky sklářství pro nadané děti z České 
republiky a  Německa. „Zrekonstruovaný 
objekt v Horské ulici v Kamenickém Šeno-
vě má nově zařízené prostory pro sklář-
ské a  výtvarné disciplíny, například dílny 
na vinuté perle a mozaiku. Dílny a ateliér 
budou sloužit k umělecké činnosti v rámci 
workshopů a kurzů. Jsem rád, že jsme moh-
li v  rámci grantu a  podpoře Libereckého 
kraje nevyužívaný objekt bývalého chlapec-

kého Domova mládeže obnovit a navrátit 
ke smysluplnému využití,“ doplnil ředitel 
školy Pavel Kopřiva. 

Projekt Škola a sklo – inkubátor na ces-
tě do života funguje díky Programu spolu-
práce na podporu přeshraniční spoluprá-
ce mezi Českou republikou a  Svobodným 
státem Sasko 2014 — 2020. Vedoucím 
partnerem projektu je Město Reichenbach, 
českými partnery projektu jsou Střední 
uměleckoprůmyslová škola sklářská v  Ka-
menickém Šenově a  Liberecký kraj, jenž 
zajistil provedení investiční části projektu 
— rekonstrukci objektu bývalého domova 
mládeže, který se stane základnou pro další 
spolupráci partnerů.

Celkové náklady na vybudování inkubá-
toru činí 13.909.370,48 korun, z  toho sa-
motná stavba vyšla na 12.302.229,99 korun 
a  vybavení na 1.356.107,50 korun. Částky 
jsou včetně daně z  přidané hodnoty. „Po-
kud poskytovatel dotace kraji schválí žá-
dost o dotace v plném rozsahu, může kraj 
získat příspěvek téměř 12 milionů korun,“ 
naznačila Radka Loučková Kotasová, radní 
pro resort hospodářského a  regionálního 
rozvoje, evropských projektů a  územního 

plánování. Projekt však ještě není celkově 
ukončen a celkové náklady tak budou vyčís-
leny později.  

Mezi Reichenbachem a šenovskou střed-
ní školou funguje intenzivní spolupráce, 
v  rámci které se dosud uskutečnilo šest 
workshopů, šest výtvarných kurzů, pět spo-
lečných poznávacích cest, dvě společná 
česko-německá setkání Napříč generace-
mi a po dvou výstavách studentských pra-
cí a  vědomostních olympiádách. Studenti 
a pedagogové v tomto roce ještě absolvují 
tři uměleckořemeslné workshopy, dva ví-
cedenní výtvarné kurzy, jednu společnou 
vzdělávací cestu a vědomostní olympiádu.

„Kraj se dlouhodobě věnuje nadějným 
talentům, a  to nejen v  oblasti umění či 
sportu, ale třeba i řešení, nápadů a inova-
cí. S  naší podporou už například funguje 
podnikatelský inkubátor a  jsme rádi, že 
jsme mohli pomoci rovněž ke vzniku této 
mezinárodní líhně mladých sklářských 
tvůrců. Spolupráce mezi naším regionem 
a Saskem úspěšně funguje v mnoha smě-
rech a věřím, že spolupráce českých a ně-
meckých sklářů přinese zajímavé výsledky,“ 
řekl hejtman Martin Půta.
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Škola a sklo — inkubátor na cestě do života. Tak se jmenuje přeshraniční projekt, jemuž 
vdechují život na Střední uměleckoprůmyslové škole sklářské v Kamenickém Šenově ve 
spolupráci se saským městem Reichenbach. Díky němu se zrodil inkubátor talentů, jenž 
umožní rozvoj mladým talentovaným tvůrcům.

Nechybí ani péče o  společné kulturní 
dědictví: projekt se zaměřuje též na prezen-
taci historických odborných knih a vzorníků 
z 19. století a počátku 20. století. Dočkají se 
digitalizace a doplní je překlad do češtiny. 
Posléze vznikne ucelená databáze obrazo-
vého materiálu pro uměleckořemeslnou vý-
uku a především inspiraci mladých sklářů. 

„Je dobře, že se nezapomíná na význam-
nou součást kulturního dědictví našeho 
kraje, kterou sklářství bezesporu je. Právě 
ono proslavilo region po celém světě a díky 
této staleté tradici můžeme nyní do kraje lá-

kat návštěvníky na unikátní projekt Křišťá-
lové údolí. Aby mohl být úspěšný, musí být 
živé sklářské řemeslo. To souvisí se zájmem 
o studium na sklářských školách. Přeshra-
niční inkubátor je dalším dobrým střípkem 
v této skládačce,“ dodala Květa Vinklátová, 
radní pro resort kultury, památkové péče 
a cestovního ruchu.

Jan Mikulička
oddělení tiskové a vnějších vztahů  

Krajského úřadu LK
Autor fotek: Jan Mikulička 
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Počátek roku je období charakte-
ristické předsevzetími. Pomiňme 
nyní důvody, proč to tak bývá,  
a zůstaňme u prostého konstato-
vání tohoto faktu. Začátek roku 
zkrátka na mnohého z nás působí 
jako jistý „motivátor“ k pozitiv-
ním změnám. 

Rád bych se nyní pozastavil u těch „pozi-
tivních změn“. Z logiky věci vyplývá, že změ-
ny, které bychom si ve svém životě přáli, by 
měly být pozitivní, to znamená k lepšímu. 
Minimálně z našeho hlediska. Těžko si před-
stavit, že by někdo z nás toužil po změně  
k horšímu. Minimálně opět z našeho vlast-

ního hlediska. Z uvedeného však mimoděk 
vyplývá, že změna k lepšímu „z našeho hle-
diska“ nutně neznamená, že taková změna 
bude změnou k lepšímu i pro ty druhé, naše 
bližní. Například takový stárnoucí manžel 
toužící ve svém egocentrismu vyměnit svou 
stárnoucí manželku za „novější model“ bude 
takovou výměnu vnímat jako pozitivní změ-
nu, ovšem zrazená manželka to zřejmě bude 
vnímat zcela opačně. Maminka toužící po 
úspěšné kariéře bude skvělou pracovní na-
bídku považovat za splněný sen, ale její děti 
na takový „splněný sen“ budou doplácet, 
protože maminka jim bude doma chybět.  
A podobných příkladů bychom jistě vymy-
sleli mnoho. V pozadí je (většinou nevyslo-
vená) myšlenka, že moje štěstí je důležitější 
než štěstí toho druhého. Jako by měl člověk 

Plnit si sny

Přání do nového roku 
Milí Šenováci, 

dovolte, abychom vás přivítali na palubě 
lodi nového roku, roku 2020, plující po 365 
dnech. Nejhezčí svátky v roce jsou za námi  
a my věříme, že jste je každý prožil podle 
svých představ, a to ve zdraví, v kruhu své 
rodiny a svých přátel. Doufáme, že jste si 
odpočinuli po náročných vánočních přípra-
vách, udělali jste radost druhým, ale také 
sami sebe potěšili rozbalením dárků. Věří-
me také, že jste slavnostně přivítali nový rok, 
úspěšně a správnou nohou do něj vykročili, 

při tom se možná poohlédli za rokem uply-
nulým a možná si dali nějaká předsevzetí do 
toho nadcházejícího. 

Rádi bychom vám popřáli, abyste v no-
vém roce veškeré nástrahy každodenního 
života ve zdraví a v pohodě zvládli, život brali 
takový, jaký je, a pokud možno s úsměvem  
a nadhledem. Nezapomeňte, že jaké si to 
uděláte, takové to budete mít. 

Za NAŠE MĚSTO Vaši zastupitelé Zbyněk 
Jech, Michal Třešňák, Jan Moravec, Lucie 

Klefflerová, Šárka Hrochová

„právo“ na to být šťastný a „běda tomu, kdo 
by mi v tom chtěl bránit“. Racionálně vzato 
sice většinou víme, že taková myšlenka je ne-
smysl, ovšem v srdci to „racio“ až tolik nepla-
tí, a především člověku v těchto případech 
často nevládne zdravý rozum, ale právě to 
srdce. Sebestředné srdce, které touží „pl-
nit si sny“. Člověk jako by se stával otrokem 
svých tužeb. Takové otroctví je svým způso-
bem horší, než otroctví faktické – o tom vědí 
své lidé se závislostmi (na alkoholu, kouření, 
drogách či pornografii). 

„Plnit si sen“ se postupně stalo něčím, co 
má samo o sobě nějakou kladnou mravní 
hodnotu. Stalo se morální obhajobou i kdej-
aké nerozumnosti, podlosti a sobeckosti. 
Jako by každý sen byl automaticky dobrý, lidé 
snili pouze o dobrých věcech a každé splnění 
snu vedlo ve svých důsledcích pouze k dob-
rému. Nemalou roli v této změně sehrálo  
i umění, zejména to filmové. Vzpomínám si 
na seriál, kde hlavní hrdinka komentovala 
osud dívky živící se v pornografickém průmy-
slu slovy: „Rodina ji zavrhla, protože si chtěla 
plnit své sny.“ Všimněte si toho převrácené-
ho morálního soudu: divákovi je podsouvá-
no, že nemorální nebylo to dívčino jednání, 
kdy si vydělávala na uspokojování svých tu-
žeb vlastním tělem, ale to, že rodiče toto její 
jednání odsuzovali. Dříve by takový typ hrdi-
ny představoval excentrika, exota anebo rov-
nou hrdinu záporného; dnes je skrytě a často 
i otevřeně dáván za vzor ostatním. A příkla-
dů, kdy je takové krajně sebestředné jednání 
mediálně popularizované, navíc s kladným 
morálním hodnocením (předstíranou mrav-
ní hodnotou), bychom nalezli bezpočet. 

Splnit si sen či plnit si sny je jistě hezké, 
nemůže to být však nejvyšší životní priori-
ta. Nejvyšší hodnotě totiž podřizujeme vše 
ostatní. Jakmile člověk začne svůj život pod-
řizovat tomuto cíli, nevyhnutelně se dostane 
do bodu, kdy mu někdo druhý bude stát  
v cestě – a není těžké si domyslet, jak se za-
chová na sebe zaměřený člověk. Nejvyšší 
životní hodnotou by však neměla být sebe-
láska, ale láska. Ta je zaměřená zcela opač-
ně – nehledá na prvním místě svůj prospěch 
( jak se píše v Bibli), vždy se nějakým způso-
bem obětuje pro druhého. Pamatujme si, že 
skutečná láska je vždy spojena s obětí, jinak 
to není láska. 

A právě zde objevujeme velký zázrak: člo-
věk, jehož prioritou je právě taková pravá 
láska (a ne sebeláska), nalézá jaksi mimoděk 
to, za čím se honí ten, který vše podřizuje 
plnění svých snů. Jelikož naplněný sen není  
a ani nemá být životním cílem, ale je bonu-
sem k obětavému, zodpovědnému a lásky-
plnému životu – a je závdavkem věčné od-
měny. 

Král David říká v 37. žalmu: „V Hospodi-
nu měj svoji rozkoš – on touhy tvého srdce 
naplní!“

Stanislav Lorenc, 
kazatel Křesťanského společenství  

K. Šenov
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Co je u nás nového? 
Škola na Práchni je stále školička s rodin-
nou pohodou, tradičními akcemi jako je 
Koloběžkiáda, Zahradní slavnost, Drakiáda, 
Vánoční vystoupení, dlouholetá spolupráce 
na vzájemných projektech s německou škol-
kou v Oderwitzu, plavání. I přesto se stále 
snažíme něco vylepšovat, např. materiální 
vybavení. Školku jsme vybavili novou velkou 
interaktivní tabulí, kterou si děti ihned ob-
líbily. Děti mají nové učební pomůcky, jako 
např. Logiko, které hravou formou pomáhají  

k rozvoji dětských dovedností. Školáci od za-
čátku roku, kromě počítačů, pracují ve výuce 
i na tabletech. K dosavadním kroužkům, jako 
je hra na flétnu, taneční, angličtina, přibyly 
kroužky nové – šiko-eko, koumák, dramatický 
kroužek a robotika. Školka má i nové projek-
ty jako je Malá technická univerzita Liberec. 
Zkrátka v naší škole není čas na nudu, stále 
se tu děje něco zajímavého.

Kol. učitelek ZŠ Prácheň

ŠKOLSTVÍ

Mimořádný úspěch studenta Tomáše Vávry 
Vážení čtenáři Šenovských listů, když jsem na 
konci loňského školního roku požádala Tomá-
še, jenž byl tehdy žákem 9. ročníku naší školy, 
aby se pokusil výtvarně zachytit téma migra-
ce, ani ve snu by mne nenapadlo, že se o půl 
roku později stane jedním ze dvou vítězů 
celostátní soutěže, kterou vyhlásil Úřad Vyso-
kého komisaře OSN pro uprchlíky (UNHCR) 
v rámci programu Hello Czech Republic.

Vše začalo vlastně už na jaře roku 2019… 
Na jednom z  pravidelných setkání vyučují-
cích občanské výchovy vystoupily lektorky, 
které přítomné informovaly o kampani Hello 
Czech Republic. Tento projekt prostřednic-
tvím příběhů dětských uprchlíků umožňuje 
učitelům pracovat ve třídách s  ožehavými 
tématy migrace, uprchlictví apod. Jelikož se 
jedná o zcela aktuální problematiku, zajíma-
lo mne, jaký názor na ni má nastupující ge-
nerace. Požádala jsem tedy jednu z koordi-
nátorek kampaně, aby naší škole zaslala cca 
30 výtisků komiksového příběhu, s nímž ná-
sledně žáci 9. ročníku samostatně pracovali. 
Odpovídali na zadané otázky, abych si ově-
řila, zda textu porozuměli, ale zejména měli 
vyjádřit svůj vlastní názor na tuto problema-
tiku. Názory byly pochopitelně různorodé, 
což se dalo předpokládat. Co mne však vel-
mi potěšilo, byla skutečnost, že většina žáků 
se nejen pokusila pochopit situaci, v  níž se 
hlavní hrdina příběhu nacházel, ale zároveň 
to mnohé z nich dovedlo k zamyšlení se nad 
tímto tématem i z hlediska faktografického. 

Nyní, když dovolíte, už jen stručné shrnutí 
výše uvedeného. V červnu jsem do pražské 
centrály UNHCR odvezla Tomášovu práci 

Není možné pomoci každému,  
ale každý může pomoci někomu 
Kočičky a pejsci v nouzi
Děti třídily a sbíraly starý papír a finanční vý-
těžek pak věnovaly do sbírky na útulek pro 
kočky a psy. V prosinci byla sbírka ukončena 
a předána částka 5200 Kč do rukou provo-
zovatelky útulku Bona v Kozlech. 

Mezigenerační zdobení
Žáci 7. A  se zapojili do spolupráce s  še-
novským Domem s pečovatelskou službou 
a  pomohli klientům DPS s  vánoční výzdo-
bou. Děti ozdobily girlandu nad hlavním 
vchodem a  vstupní chodbu objektu DPS. 
Kluci a holky ve spolupráci s klienty a pod 
vedením paní Romany Kučerové, vedou-
cí DPS, stříhali chvojí, vyráběli andělíčky 
a aranžovali svícny. Všichni si společně strá-
vený adventní čas užili a těší se na příští se-
tkání.

Šenov zpívá koledy
Čekání na Ježíška si přišli 11. prosince zkrá-
tit dospělí a  děti, kteří se spolu s  klienty 
Domu s  pečovatelskou službou zúčastnili 
každoroční celonárodní akce Deníku.cz, 
který nese název – Česko zpívá koledy. V 18 
hodin se nemalý sbor zpěváků shromáždil 
ve vstupní chodbě DPS. Paní Romana Ku-
čerová pohostila dospěláky vynikajícím sva-
řákem, děti sladkým čajem a  rozdala texty 
nejoblíbenějších vánočních koled. Počáteč-
ní rozpaky z veřejného zpěvu hodili všichni 
zúčastnění za hlavu už během první sloky 
koledy „Narodil se Kristus Pán“. Nenechte 
si tuto akci příště ujít, protože ve společném 
zpívání je léčivá síla.

Pomoc australské fauně
Žákyně třídy 8. B - Pavla Kreuzová, Klára 
Kreuzová, Adéla Vašáková a Tereza Škodo-
vá samy od sebe přišly s nápadem uspořá-
dat celoškolní sbírku na zvířata postižená 
strašnými požáry v Austrálii. Výtěžek sbírky 
byl na konci ledna poukázán na speciální 
účet Zoo Praha „Pomozte s námi“. Celá 8. B 

dodatečně ještě jednou děkuje všem, kteří 
do sbírky přispěli.

Bc. Jana Hrůzková
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(viz obr.), s níž tak skvěle uspěl, a  tak jsem 
mu mohla společně se zástupci SUPŠS, je-
jímž kmenovým žákem nyní je, 9. ledna pře-
dat věcnou odměnu. Je to nádherná knižní 
publikace, kterou mu zaslala koordinátorka 
projektu, Šárka Grundy. Drobná ocenění ob-
drželi i David Markovský a Kristýna Fléglová, 
jejichž literární příspěvky byly do soutěže 
rovněž zařazeny.

Všem oceněným žákům tímto gratulu-
ji a  doufám, že získané poznatky využijí  
i během studia na středních školách.

Mgr. Ivana Novotná



Výtvarný kurz 
v Jaeurnick-Buschbachu 

Mobilita Portugalsko 2019  
Národní institut dalšího vzdělávání (NIDV) poskytuje školám 
vzdělávání v nejrůznějších oblastech. Díky nabídce NIDV se mohla 
zástupkyně ředitele spolu s dalšími 11 učiteli a řediteli škol z celé re-
publiky zúčastnit vzdělávacího výjezdu do portugalského Lisabonu. 

Výjezd (mobilita) byl realizován v  rám-
ci projektu Globální rozvojové vzdělávání 
2019. Realizátorem byl právě NIDV ve spo-
lupráci s  Clube Intercultural Européu, což 
je nevládní nezisková organizace založená 

v  roce 1998 a  pracující v  oblasti výchovy 
a vzdělávání znevýhodněné mládeže. Cílem 
bylo seznámit se s  výukou globálních pro-
blémů v různých typech organizací. Během 
mobility účastníci navštívili několik mateř-
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ských a  základních škol, které se zaměřují 
na ekologii a  životní prostředí, seznámili se 
s tím, jak přistupují ve školách i celé společ-
nosti k  imigrantům a k výchově k  toleranci. 
Také získali poznatky v oblasti problematiky 
menšin v Portugalsku. Vedle škol dále dele-
gace navštívila nejrůznější podpůrné organi-
zace, které poskytují školám služby a pomoc 
v globálním vzdělávání – např. právě Clube 
Intercultural Européu, Portugalskou společ-
nost pro ochranu ptactva, kde se seznámili 
s projekty pro školy v oblasti ochrany život-
ního prostředí, dále Centrum Sever – Jih 
Rady Evropy, které se také věnuje ekologické 
výchově, či organizaci ADFA – Asociace ve-
teránů portugalských ozbrojených sil, která 
vyvíjí aktivity pro připomínku válečných hrůz 
a upozorňuje na nutnost míru. 

Program byl velmi bohatý a každý z účast-
níků v něm nalezl mnoho inspirací pro svou 
práci v oblasti globálního rozvoje společnos-
ti. Velké poděkování patří NIDV, jmenovitě 
pak pracovníkům této instituce Michaele 
Tužilové a Jiřímu Tillnerovi, kteří celý výjezd 
organizovali. 

Mgr., Bc. Věra Kreuzová

Tříkrálová 
sbírka 
V lednu se žáci naší školy Míša, Zuzka, Saša, 
Ondra, Vítek, Kačka, Zuzka a Honza dob-
rovolně zúčastnili Tříkrálové sbírky, kterou 
každý rok pořádá Charita Česká republika. 
Tříkrálová sbírka měla letos v Česku kulaté 
20. výročí. Výtěžek šenovské sbírky putuje na 
provoz Domácího hospicu v České Kameni-
ci. Z naší školy se letos zúčastnil rekordní po-
čet žáků, kterým přijeli na pomoc ještě čtyři 
děti z domova Země dětí v České Kamenici. 

V parádních kostýmech Kašpara, Meli-
chara a Baltazara vyrazily děti se zapečetě-
nými kasičkami do ulic. Naši malí koledníci 
byli všude srdečně vítáni a šenovští obyvate-
lé štědře přispívali na dobrou věc. (Podrob-
nější informace o průběhu a využití národní 
sbírky naleznete na webu www.trikralova-
sbirka.cz) … a jestli k Vám letos tři králové 
nedošli, určitě se jich dočkáte příští rok.

Bc. Jana Hrůzková
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Od středy 27. 1. do pátku 29. 1. 2019 se žáci 
druhého ročníku SUPŠS zúčastnili společně 
se svými přáteli z  Oberschule v  Reichen-
bachu výtvarného kurzu v  německé části 
Slezska. Kurz se uskutečnil v rámci projektu 
,,Škola a sklo – inkubátor na cestě do živo-
ta“. Celý pobyt byl nabitý tvůrčí atmosférou. 
Již první den čerpali žáci inspiraci ve staro-
bylých uličkách města Görlitz a ve slezském 
muzeu, kde zhlédli zajímavou expozici k vý-
ročí 100 let od vzniku Bauhausu. Druhý 
den pak pobývali ve městě Budyšín, který je 
centrem lužicko-srbské kultury v Německu. 
Výsledkem tvůrčího snažení pak byly nád-
herné kresby a malby, které žáci vytvořili. 

Poslední den pak všichni strávili v  nové 
kreativní dílně v  Oberschule v  Reichenba-
chu, kde si vyzkoušeli malbu keramiky a šin-
delů. Po rozloučení v Reichenbachu se čeští 
žáci zastavili ještě v Herrnhutu, kde se sezná-
mili s výrobou tradičních vánočních hvězd.

Mgr. Alena Lišková
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Předvánoční 
Drážďany

V rámci projektu ,,Škola a sklo – inkubátor na 
cestě do života“ navštívili studenti SUPŠS se 
svými projektovými partnery z OS v Reichen-
bachu v úterý dne 3. 12. 2019 Drážďany, hlav-
ní město našich saských sousedů. Společně si 
prohlédli dvě nejznámější drážďanské obra-
zárny, Zwinger a Albertinum, kde všichni plnili 

Společně strávený adventní čas v německém příhraničí
Poslední letošní projektová akce se uskutečni-
la v předvánoční době v německých městech 
Görlitz, Bautzen a Reichenbach. V rámci pro-
jektu ,,Škola a sklo – inkubátor na cestě do ži-
vota“ se tentokrát vydali na cestu za poznáním 
studenti 1. ročníku SUPŠS se svými pedagogy. 
Tvořilo se, fotilo se, hovořilo se německy a an-

glicky – nechybělo všem účastníkům tohoto 
setkání vůbec nic. Společně si všichni pro-
hlédli pamětihodnosti vánočně vyzdobených 
saských měst Görlitz a  Bautzen. Součástí to-
hoto setkání se stala také vědomostní olympi-
áda, která byla zaměřena právě na probíhající 
Advent. Poslední den třídenního výtvarného 

kurzu strávili naši i němečtí žáci čas v dílně OS 
v Reichenbachu, kde vznikaly pod jejich ruka-
ma krásné vánoční ozdoby, přáníčka a koláže. 
Před odjezdem navštívili všichni společně ta-
mější vánoční trhy, kde si mohli všichni nakou-
pit drobné dárečky pro své blízké.  

Mgr. Alena Lišková

úkoly, připravené vyučující dějin výtvarné kul-
tury. Závěrem pak nasáli pravou předvánoční 
atmosféru na vánočním trhu Striezelmarkt. 
Mnozí si také přivezli domů drobné vánoční 
dárečky a hlavně si pořídili mnoho fotografií, 
které jim budou připomínat další milé projek-
tové setkání studentů Euroregionu Nisa.



Lidová pranostika na celý rok 

Znáti předem, jaké bude počasí, 
je jistě touhou většiny lidstva. 
Rolník přeje si je věděti, aby 
věděl, jaká bude úroda a jak za-
říditi polní práce pro příští den, 
obyvatel města zkoumá, má-li se 
vydat do přírody či nikoliv.

Dnes arciť meteorologické 
stanice dodávají denním listům 
předpovědi na nejbližší dny  
a měsíc dosti přesné informace 

ohledně povětrnosti, ale jsou 
lidé, kteří nemají ani barometru, 
ani nečtou novinářských zpráv 
a přece dovedou z různých 
přírodních úkazů říci předem, 
jaké bude počasí. 

Pozorováním přírody, věnu-
je-li se mu trochu péče, možno i 
bez přístrojů prorokovati změny 
počasí v nejbližších dnech. Ka-
ždý venkovan takřka má v hlavě 

přírodní tlakoměr a dovede 
posouditi z oblohy  
a počínání zvířat povětrnost. 
Řídí se následujícími pravidly:

•  Vlhký vzduch přináší déšť.
•  Když jednotlivá skupení oblak 

se rozbíhají v dlouhé cáry, 
chystá se k dešti.

•  Když jemné, bělavé páry na 
obloze (peřivá oblaka) rozbí-

hají se v dlouhé cáry, přijdou 
deště.

•  Padání mlhy věští pěkné 
počasí.

•  Je-li obloha rudá, bude pěkně.
•  Hromadná oblaka předpovída-

jí jasné počasí.
•  Zmizí-li mlha do výše, bude 

mokré počasí.
•  Když oblaka se rozbíhají  

v dlouhé cáry, přijde vítr.
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Kniha od Karla Švestky, vydaná roku 1924 v Praze. Určování počasí dle lidových 
odhadů, meteorolog. Pozorování, přírodních úkazů a různých průpovědí.

Průpovědi v jednotlivých měsících

LEDEN 
Je-li na Nový rok hezky, budou pěkné žně. Jestli na Nový rok 
třeba jen tolik slunce zasvítí, co by vozka bičem mrsknul, 
bude srpen jasný. Z které strany na den obrácení sv. Pavla 
bude vítr vát, z té strany přijdou kupci na obilí. Na Nový rok 
o slepičí krok, na Tři krále o hodinu dále, na Hromnice  
o hodinu více. V lednu roste tráva, neúroda se očekává.

ÚNOR
Zpívá-li na Hromnice skřivánek, bude úrodný rok, přiletí-li až po 
Hromnicích, bude neúroda. Najde-li Matěj led, seká ho hned, 
nenajde-li led, dělá ho hned. Co si únor zazelená, březen si to hájí, 
co si duben zazelená, květen mu to spálí. Jak dlouho skřivánek před 
Hromnicemi zpívá, tak dlouho bude po Hromnicích mlčeti. Je-li na 
sv. Matěje větrno, bude toho roku mnoho ovoce. Skončí-li únor 
severem, žita mnohá z pole seberem. 

Drahomíra Liptáková
z archívu pana Karla Hrůzka

V adventní době se senioři se-
tkávají v o něco slavnostnější 
náladě, ale i ve větším počtu. 
Tak tomu bylo i na těchto 
setkáních. Nejprve to bylo  
10. 12. na našem mikulášsky 
laděném odpoledni. Přišly 
mezi nás děti z mateřské školy 
Pískovec, už v novém složení, 
neboť z těch, co k nám dochá-
zely, už jsou školáci. Program 
byl velice pestrý, krásně 
vánočně laděný a zakončený 
srdečným přáním hezkých 
Vánoc. Poté byli účinkující, 
jako každoročně, odměněni 
hezkými dárky od samotného 
Mikuláše. Tato setkání s dětmi 
jsou vždy velice srdečná a se-

Ve čtvrtek 6. února od 9:30  začíná v přednáš-
kovém sále nad knihovnou letní kurz 
Univerzity třetího věku, tentokrát s tématem 
Leonardo da Vinci. Zveme všechny seniory, 
aby se přišli nezávazně podívat na první  
z cyklu šesti přednášek! 

Kultura Kamenický Šenov

Naši další úspěšní studenti univerzity třetího věku, kteří ve 
středu 15. ledna zdárně odpromovali na České zemědělské 
univerzitě v Praze – Milada Kroniková,  
Daniela Žďárková, Jiřina Vágenknechtová a Josef 
Doškář. Gratulujeme!!! 

Setkání seniorů na přelomu roku

nioři jsou dojati jejich bezpro-
středností. Tohoto setkání byl 
přítomen i pan místostarosta 
Petr David, rodiče a další hos-
té. Program dále pokračoval 
hudbou a tancem.

Další týden 17. 12. bylo 
naše poslední setkání ve sta-
rém roce u nádherně vánočně 
prostřených stolů. Vinou 

výpadku elektrického proudu 
se muselo improvizovat, a tak 
i díky tomu mělo posezení 
úplně jiný romantický nádech, 
protože se většina odehrála 
v intimnější atmosféře při 
svíčkách. Opět mezi nás přišli 
zástupci radnice, a to pan 
starosta Bc. František Kučera 
a kulturní referentka paní Ing. 
Klára Machová, kteří nás pře-
kvapili nejen hezkým přáním 
k vánočním svátkům, ale i ne-
čekaným nádherným dárkem 
v podobě vánoční květiny. 
Setkání poté pokračovalo již 
tradičním čtením vánočních 
povídek, stále ještě při svíč-
kách, ukončeno bylo přáním 

se i na členy, kteří nás v loň- 
ském roce navždy opustili. 
Představili se noví členové  
a poděkovalo se těm, kteří se 
aktivně podílejí na činnosti 
Klubu seniorů v Kamenic-
kém Šenově. Program poté 
pokračoval volnou zábavou 
při hudbě, tanci, ale také osla-
vou 85. narozenin paní Anny 
Strakové.

Jak jsem se již zmínil na 
začátku, těchto našich setkání 
se zúčastnilo v průměru asi  

35 členů, a i přes některé 
menší problémy byli spokojeni  
a dobře svátečně naladěni  
a těší se již na naše akce  
v letošním roce.

Nakonec mi dovolte, abych 
vám, občanům Kamenického 
Šenova, popřál za náš klub 
seniorů do nového roku pře-
devším pevné zdraví  
a spokojenost.

Za klub seniorů 
Jan Heidrich

hezkých svátků a přípitkem  
na nový rok 2020. Náš večer 
byl završen slavnostní večeří  
a kávou již při světle. 

V novém roce jsme se sešli 
7. 1. při kávě a vyprávění, jak 
kdo a s kým strávil svátky. 
Senioři byli také seznámeni  
s činností a hospodařením 
klubu za rok 2019. Vzpomnělo 

Inzerce



Životní jubileum Petera Ratha 

Ve čtvrtek 12. prosince 2019 se v před-
náškovém sále kamenickošenovského 
kulturního centra sešlo velké množství 
hostů. Důvodem k tomu byla avizovaná 
přednáška pana Petera Ratha, věnovaná  
představení jeho nové knihy o lustrech 
„Möbel der Lüfte“. On sám to asi úpl-
ně netušil, ale pro nás, kteří jsme s ním 
léta spolupracovali, to byla příležitost, 
abychom mu vyjádřili poděkování za 
vše, co pro Kamenický Šenov a české 
sklářství udělal. Setkání se účastnili 
také zástupci Uměleckoprůmyslového 
muzea v Praze, Muzea skla a bižuterie  
v Jablonci nad Nisou, a dorazilo i několik 
hostů z Německa. Po prezentaci suma-
rizací aktivit Petera Ratha v ČR v době 
jeho působení zde v letech 1993 – 2008 
byly slavnostně předány oficiální dary  
k jeho 80. jubileu, a po té nám představil 
svou novou publikaci. Následovala volná 
zábava a osobní gratulace – léta společné 
práce a snažení utužila mnohá přátelství.

Peter je vnukem Stefana Ratha z vídeňské firmy 
J. & L. Lobmeyr, který v roce 1918 zakoupil budo-
vu dnešního sklářského muzea a zřídil v ní poboč-
ku, jež zaměstnávala místní vynikající rytce a brusi-
če. Pokračoval tak v činnosti svého strýce Ludwiga 
Lobmeyra, který byl s nejlepšími řemeslníky naší 
oblasti v kontaktu již od 2. poloviny 19. století (té-
matu byla věnována výstava ve sklářském muzeu 
na podzim 2018; ŠL č. 10/2018, Sklář a keramik 
č. 9-10/2018). Na těchto základech a ve stopách 
svého dědy pokračoval také Peter Rath. V roce 
1993 navštívil Kamenický Šenov u příležitosti za-
hájení výstavy k 75. výročí vzniku firmy Lobmeyr 
ve sklářském muzeu. Na výstavě i vzniklém kata-
logu se aktivně podílel, včetně úhrady veškerých 
nákladů spojených s tiskem. O rok později již byl  
v Kamenickém Šenově v činnosti jeho Sklářský 
ateliér, pro jehož sídlo zakoupil dům čp. 294 v Ha-
vlíčkově ulici. Stejně jako Stefan Rath  si vytkl za cíl 

ZPRÁVY Z KNIHOVNY

Sklářské muzeum, září 1993, vernisáž výstavy u příležitosti 75. výročí založení firmy J. & L. Lobmeyr 
synovec Stefan Rath v Kamenickém Šenově

Peter Rath a Petra Matelová propojovat výtvarníky a řemeslníky a zadávat jim  
k realizaci jednotlivé speciální zakázky a malé ko-
lekce skel zušlechtěných rytinou, malbou a bru-
sem. Za svou asistentku si vybral Janu Duchoňo-
vou, která Ateliér vedla v době jeho nepřítomnosti. 

 Ale Peterova práce se neomezila jen na vedení 
vlastní firmy. Aktivně podporoval mladé umělce 
a vytvářel jim tvůrčí prostor (Artist im Residenz), 
pořádal jejich výstavy, spolupracoval se sklářskými 
školami. V roce 1996 se stal jedním ze zakladatelů 
trienále Mezinárodních sympozií rytého skla v Ka-
menickém Šenově; jeho zásluhou byla sympozia 
pojata jako mezinárodní. O čtyři roky později zalo-
žil Evropskou společnost pro výzkum lustrů Light 
& Glass. Bohužel se nepodařilo uskutečnit jeho 
sen, kterým byla záchrana továrny Elise Palmeho, 
v níž mělo vzniknout muzeum lustrů s odbornými 
pracovišti. V roce 2004 inicioval a zajišťoval finan-
cování repliky starého Palkříže v blízkosti „Eliášky“. 
V následujícím roce se podílel na záchraně Jílkovy 
hutě, která se v době svého 100. výročí vzniku do-
stala do konkurzu. 

V prosinci 2007 byla Peteru Rathovi udělena 
ministrem kultury ČR plaketa, jíž jsou oceňovány 

Dům čp. 294

zahraniční osobnosti za přínos českému průmyslu 
a umění. Následovala výstava Sklářského ateliéru v 
Maltézském paláci v Praze, kterou se Peter – stejně 
jako kdysi jeho děda – rozloučil s Českou republi-
kou. Ateliér byl předán Petře Matelové (Šindelářo-
vé), pod jejímž vedením – dnes již v Novém Boru 
– ve své činnosti stále pokračuje.  Symbolickým 
odchodem Petera Ratha se v květnu 2008 stala 
jeho pěší pouť s trakařem po vzoru kamenickoše-
novských obchodníků. Po měsíčním putování zdo-
lal přes cca 550 kilometrů na trase z Kamenického 
Šenova do Vídně.   

Peter patří mezi osobnosti, které dokážou pod-
porovat ostatní a rozvíjet jejich schopnosti, umí 
povzbudit i inspirovat. I zde v Kamenickém Še-
nově, který byl jeho „srdeční záležitostí“, nezištně 
předával své znalosti a zkušenosti a pomáhal, kde 
mohl. Pro nejednoho z nás se symbolicky stal svět-
lem, díky němuž jsme mohli vidět dále… 

Ráda bych mu za naše město i za nás všech-
ny, kteří jsme s ním spolupracovali, poděkovala za 
vše, co zde vykonal, a do dalších let mu popřála 
především hodně zdraví a síly na jeho dalším úko-
lu, do něhož se s elánem jemu vlastním pustil – na 
přípravě velké výstavy k 200. výročí založení vídeň-
ské firmy J. & L. Lobmeyr. 

Fotografie ze setkání s Peterem Rathem můžete 
zhlédnout na tomto odkazu: https://anora-
-photography.rajce.idnes.cz/Setkani_s_Peterem_
Rathem_u_prilezitosti_jeho_80._narozenin/

Helena Braunová
autor fotografií Jan Katzer
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Výstava starých hraček 

Dovoluji si moc poděkovat paní Renatě Matysové, Romaně Brchaňo-
vé, Věře Pavlasové, Heidemarii Motykové, Mileně Kramářové, Zdeně 
Melzerové, Dagmar Pánkové, Janě Cahové, Miroslavu Friedrichovi, 
Tomáši Šulcovi. Dále přispěla rodina Štrojsových, Tůmových, Dutých, 
Petříkových, Nejedlých, Dvořákových, Benešových. Pracovníci naše-
ho městského úřadu přispěli také nemalou částkou pro potřebné 
kočky, koťata a pejsky, kteří se v útulku nalézají. 

Poděkování za vánoční dary 
do útulku pro opuštěná zvířata  
BONA v Kozlech u České LípyProhlédněte si hračky, které dříve dostávaly 

děti pod stromeček. Výstava bude instalována 
po celý měsíc prosinec a leden 2020.  

Pozvánka na cestopisnou 
besedu ve středu 5. února 
2020 od 17.00

Tři cesty a dva roky života na Novém Zélandu; 
magická příroda na třech největších ostrovech, 
maorská kultura, nejznámější a nejkrásnější 
túry Nového Zélandu a spoustu nevšedních zá-
žitků nám přiblíží cestovatel Petr Nazarov.

Nové knihy
Naučná literatura
Hocek J. - Nejhezčí tůry světa
Brockman J. - Můj Einstein
Česal A. - Tajemná tvář
Formáčková M. - Na talíři
Jenčík M. - Kladba Sudet
Mandžuková - Léčivá síla vody
Vokolek V. - Léto: cesty za horizont
Stehlík M. - Krok do propasti

Beletrie světová
Bowen R. - Toskánské dítě
Castillo L. - V troskách tornáda
Deaver J. - Hra na nikdy

Läckberg C. - Kameník
Moriarty L. - Úplně cizí lidé
North A. - Našeptávač
Preston D. - Verše pro mrtvé
Towles A. - Pravidla zdvořilosti
Vigan D. - Vděk
Adler-Olsen J. - Oběť 2117
Frances M. - Ta druhá
Brown S. - Zuřivost

Česká beletrie
Devátá I. - Džungle v kuchyni
Damijo A. - Angličan v Česku
Kubátová T. - Bukůvky
Mlynářová M. - Důchodkyně nestřílejte
Labudová E. - Tapetář
Šabach P. - Dobře zašitej frajer
Strnadová A. - Maxi lhář

Whitton H. - Sága rodu Reissových
Češka S. - Případ uprchlého biskupa

Dětské knihy
Cimický J. - Kočičí rošťárny
Dahl R. - Zdivočelé pohádky
Driverová M. - Pověsti o hradech
Futová G. - Kapky na kameni
Horáček P. - Modrý tučňák
Klimek H. - Čumidlo a fujtajblíci
Lhotová D. - Bartolomějové
Paolini Ch. - Poutník
Pichon L. - Geniální nápady
Turner M. - Úžasný hmyz
Wilson J. - Zlatá klec
Smolíková K. - Začarovaný Hvozd
Kahoun J. - Medvídek Popo
Krolupperová D. - Vánoční tramvaj



Sportovní úspěchy žáků Gymnázia Česká Kamenice 
S novým školním rokem 
2019/2020 se v rámci AŠSK na 
Děčínsku odehrálo několik spor-
tovních klání v kategorii ZŠ a SŠ, 
kterých se žáci víceletého gymná-
zia každoročně účastní.

Hned v září si chlapci (Čeněk Jansa, Petr 
Klein, Matěj Parásek, Petr Dušek, Marek Jí-
rava) doběhli na Mariánské louce v Děčíně 
v  okresním finále přespolního běhu v  kate-
gorii mladších žáků pro 1. místo, a zajistili si 
tak postup do krajského kola v Ústí n/L, kde 
se umístili na 6. místě. V  kategorii starších 
žákyň si Lucie Kleinová, Petra Tojmarová, 
Šárka Štěpánková, Adéla Hájková, Anna Ge-
rhardtová dovezly 3. místo.

Další pěkný výkon předvedl a  bronzové 
medaile přivezl tým děvčat Anna Šejnohová, 
Dita Prášková, Kamila Krenková, Natálie Jeh-
ličková a Veronika Šťastná z okresního finále 
v přespolním běhu SŠ, který se tradičně bě-

žel v náročném terénu u SPŠ Děčín na Letné. 
Kamila Krenková jednoznačně dominovala 
všem dívkám a  v  individuálním závodě zís-
kala zlatou medaili. Chlapcům (Lukáš Vlček, 
Timon Hozák, Zdeněk Tlustoš, Martin Liesel, 
Jan Parásek, Martin Zeman) se i přes velké 
očekávání nezadařilo, doběhli až na 4. místě.

V listopadu se mladší a starší žáci pokou-
šeli vybojovat cenné kovy v okrskovém kole 
ve florbalu skupiny sever na ZŠ Markvarti-
ce, ale bohužel se ukázalo, že v  tomto po-
pulárním sportu je velká konkurence a naši 
chlapci mají hodně co dohánět. Optimismu 
do příštích let nám naopak dodaly mladší žá-
kyně (Daniela Rejtharová, Tereza Šoltysová, 
Barbora Havelková, Julie Špicová, Kateřina 
Němečková, Romana Korpová, Viktorie Ci-
bulková, Simona Faixová, Nelly Šindelářová, 
Lucie Krausová, Anežka Maule, Simona Kra-
jmerová), které se okresního finále ve flor-
balu zúčastnily poprvé. Přestože skončily na 
neoblíbeném 4. místě, věříme, že to v příští 
sezóně cinkne. 

V měsíci listopadu dívky medaili ze spor-
tovních klání nepřivezly, ale i tak bylo čtvrté 
místo v tradiční přehazované mladších žákyň 
na ZŠ Březová v Děčíně úspěchem. Zúčast-
nily se ho dívky Daniela Rejtharová, Rozálie 
Heřtová, Lucie Krausová, Simona Faixová, 
Simona Krajmerová, Viktorie Cibulková, Ka-
teřina Němečková, Romana Korpová, Anež-
ka Maule, Marie Linzmayerová.

Na začátku prosince proběhlo okresní 
finále ve stolním tenise v  hale SKST Děčín, 
kterého se gymnázium Česká Kamenice 
zúčastnilo poprvé a kde tým mladších žáků 
(Petr Štípek, Tomáš Holeček, Adam Bárta  
a Čeněk Jansa) po těsné prohře se ZŠ Kame-
nická vybojoval 2. místo. Co nás však velice 
těší je zlato, které z  Děčína přivezly mladší 
žákyně (Simona Krajmerová, Romana Kor-
pová a Barbora Havelková). Děvčata svými 
výkony převyšovala ostatní, zejména díky Ro-
maně Korpové, která stolní tenis hraje jako 
registrovaná hráčka v Kamenickém Šenově. 
Poslední sportovní akcí v letošním roce bude 
Vánoční pohybová soutěž v Děčíně pořáda-
ná ve spolupráci s klubem FAJJN aerobic Dě-
čín, které se zúčastní deset studentek. Zisk 
ze startovného bude věnován organizaci AN-
DĚLÉ BEZ KŘÍDEL.

Všem našim sportovcům děkujeme za je-
jich výkony. Na přípravě žáků se podíleli uči-
telé tělesné výchovy Mgr. Petr Nováček, Mgr. 
Lenka Grohová, a Mgr. Jana Hrodková.

V  nadcházejícím roce 2020 se budeme 
společně těšit na další úspěchy. 

Za učitele tělesné výchovy 
Mgr. Lenka Grohová

ŠENOVSKÝ SPORT ŠENOVSKÝ SPORT
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Biatlonová zima – nezima 2019/2020 
Letošní zima je velmi nepřející vůči zimním 
sportům. Nehledě na počasí a časté rušení zá-
vodů pořadateli jich už několik klub biatlonu 
Kamenický Šenov absolvoval. Sezóně před-

cházela dlouhá příprava na suchu a  potom 
dlouhé dojíždění za sněhem (Krkonoše - Mí-
sečky), které bude pokračovat zřejmě dále. 
Těsně před Vánocemi se podařilo v  Jablonci 
nad Nisou v Břízkách připravit zkrácený okruh 
pro kvalifikaci na žákovskou olympiádu v ka-
tegoriích žáků čtrnáctiletých a patnáctiletých. 
Měli jsme svá želízka v  závodě. V  kategorii 
čtrnáctiletých Pavlu a Kláru Kreuzovy a v ka-
tegorii patnáctiletých Adélu Vašákovou. Kon-
kurence v našem kraji je velká, a přestože nám 
úplně nevyšla střelba, dobrý běh znamenal, že 
v souboji o olympiádu zůstáváme.

Hned po Novém roce (3. 1. - 5. 1. 2020) 
jsme se šesti závodníky vyrazili na Český pohár 
žactva do Nového Města na Moravě. K dříve 
jmenovaným se vydali na svůj první start i Ma-
těj Parásek, Magdaléna Bažantová a  Tereza 
Šachová. Naší nevýhodou bylo, že závod se jel 
klasickou technikou na umělém sněhu. Přesto 
se v konkurenci 320 závodníků a ve větrném 
počasí (tradiční pro novoměstský areál) zá-
vodníci našeho klubu umístili ve třetí desítce 
pořadí. Ve dnech 11. 1. a 12. 1. 2020 se konal 

v Jablonci nad Nisou, po nezměrném úsilí po-
řadatelů, Český pohár dorostu a  dospělých. 
Z našeho klubu se zúčastnil jen Jan Doubek, 
a to jen díky tomu, že se zúčastnil přípravy se 
žákovským oddílem. Ostatní se jak kvůli zdra-
votním problémům, tak kvůli nemožnosti jaké-
koliv přípravy závodů nezúčastnili. Honzovi se 
dařilo střídavě, v sobotním závodě hlavně díky 
bezchybné střelbě skončil čtvrtý a  v  neděli, 
také díky střelbě, tentokrát neúspěšné, osmý.

V neděli 12. 1. 2020 žákovský oddíl vyrazil 
na regionální závod v Jáchymově. Jeli jsme pro 
postup na další kolo Českého poháru a to se 
v částečné míře podařilo. Úplně se nezadařilo 
našim nejmladším, Tereze Šachové a Magda-
léně Bažantové, i když šesté místo Magdalény 
a osmé Terezy v konkurenci, jaká na závodě 
byla, jsou úspěchem. Jediný, kdo neuspěl, byl 
Matěj Parásek, a  to protože projel závod po 
nesprávné trati. Na konec to nejlepší, odvez-
li jsme dvě vítězství Pavly Kreuzové a  Adély 
Vašákové a čtvrté místo Kláry Kreuzové.

Jan Půlkrab

Kin-ball Cup Zákupy
8. ročník Kin-bal Cupu v Zákupech se opět 
neobešel bez účasti Kamenického Šenova. 
Tentokrát jsme nenasadili samostatný tým, 
ale měli jsme své členy mezi rozhodčími. 
Zároveň v týmu z Liberce nastoupila naše 
hráčka Petra Hlobíková. V konkurenci celkem  
9 družstev si vybojovala spolu s ostatními 

členy svého družstva bronzové medaile. Ví-
tězství ukořistili domácí hráči z pořádajícího 
ASPV Zákupy a stříbro si odvážejí do Pardu-
bic členové týmu z Waldorfské školy.

Petr Kladivo

2. ročník Severočeské ligy 
Ještě před závěrem roku 2019 se v  prosin-
ci rozběhl 2. ročník Severočeské ligy. První 
turnaj se odehrával na domácí půdě hráčů 
Kamenického Šenova. Konkurence se sešla 
opravdu kvalitní. Druhý ročník totiž otevřelo 
hned 9 týmů. Nebyla rozhodně nouze o za-
jímavé momenty, vypjaté chvíle, nečekané 

zvraty, ale hlavně fair play gesta a především 
radost ze hry. Finále se odehrávalo ve slože-
ní Medvědi „B“ – Maruny – Bubliny. Vítězství 
si po hrůzostrašném začátku v  turnaji přeci 
jen dokázaly vybojovat Maruny (tým slože-
ný z  hráčů Kamenického Šenova a  hráček 
Liberce), druhé místo zůstalo Bublinám (Ja-

Klub biatlonu Manušice 
– Kamenický Šenov 
Jsme na pokraji Nového roku 2020, považuji 
za potřebné ohlédnout se za rokem odchá-
zejícím. 

Pro klub biatlonu to byl rok úspěšný, na 
jehož konci byl i titul mistra republiky (Josef 
Zátka) a mnoho dalších úspěchů. Medaile, 
jak ze zimních závodů v biatlonu Českého 
poháru, tak hlavně ze závodů letního bi-
atlonu a Okresní běžecké ligy. Na zimních 
medailích se podílel Jan Doubek v katego-
rii mužů B. Na letních úspěších byl okruh 
úspěšných závodníků větší. V závodech Čes-
kého poháru letního biatlonu Pavla Kreu-
zová, Idmar Janele, Matěj Parásek, Lenka 

Minářová. V závodech Okresní běžecké ligy 
Adéla Vašáková, Matěj Parásek, Jan Parásek  
a Lenka Minářová. Na výsledcích klubu se 
významnou měrou podílelo Město Kamenic-
ký Šenov, nejen finanční podporou, ale také 
třeba tím, že nám umožnilo připravovat se 
v nově vybudovaném sportovním areálu. Za 
to patří Městu veliký dík. 

Přejeme všem zainteresovaným na pod- 
poře klubu, všem členům oddílu a přáte- 
lům našeho biatlonového klubu, hodně 
úspěchů v Novém roce 2020.

Jan Půlkrab

kub Kodeš a hráčky domácího týmu). Přes-
tože základní část turnaje zcela opanovali, 
ve finále na ně zbyl jen bronz. Řeč je o týmu 
Medvědi „B“ ze Zákup. I ostatní týmy ale bo-
jovaly ze všech sil. O postupu do finále napří-
klad rozhodoval jediný bod. Děkujeme všem 
za příkladné sportovní zápolení. Velké po-
děkování patří Davidu Zárubovi (trenérovi 
a hráči národního týmu), který projevil o naši 
sérii velký zájem, přijel se nejen podívat, ale 
i odpískat zápasy, či poradit v maličkostech. 
Kdoví, třeba pro národní tým našel i nějaké 
budoucí hráče a hráčky... 

Další díl Severočeské ligy nás čeká ve 
druhé polovině března a  ročník se uzavře 
o  měsíc později. Do té doby o  sobě dáme 
určitě vědět. Především se musíme pořád-
ně připravit na soupeře na našem tréninku. 
Možná totiž opět dorazí i zahraniční překva-
pení – hráči Scorpions Bratislava, kteří mají 
ve svém kádru členy národní reprezentace. 
Takže máme co dohánět, abychom jim opla-
tili loňskou porážku.

Úspěšný rok 2020 všem, hodně zdraví 
a mnoho dílčích úspěchů, ať již ve sportu či 
jiných odvětvích, Vám všem přejí kin-ballisté 
ze Severu.

Sportu zdar a kin-ballu zvláště.

Tabulka 1. turnaje SČL
1. Maruny - 9 bodů
2. Bubliny – 8 bodů
3. Medvědi „B“ - 7 bodů
4. Medvíďata – 6 bodů
5. Delfíni – 5 bodů
6. Šezáci – 4 body
7. Tučňáci – 3 body
8. Medvědi „A“ - 2 body
9. Vorvani – 1 bod

Petr Kladivo
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Stolní tenis TJ Jiskra přešel do 2. poloviny 
sezony je plná tréninků, mistrovských utkání, 
turnajů, a tak čas velmi utíká.  Oddíl má v sou-
časnosti 21 dětí a mládeže. Trénuje se stále 
v pondělí, ve středu a v pátek. Soboty a neděle 
jsou pro mistrovská utkání a turnaje.

Co je trochu nové oproti minulým sezonám? Postup-
ně odcházejí zkušení hráči mládeže, kteří dovršili 15, 16 let  
a po 6 - 7 letech hraní v oddíle odcházejí na střední školy, učili-
ště a mají nepoměrně méně času, většinou dojíždějí a  je i více 
učení. Kluci mají první holky a naopak. No a to ubírá také hodně 
času. Přicházejí i další zájmy, ale stále platí, že se v oddíle něco 
naučili, nejen ve sportu, ale i v chování. Třeba se jim získané ná-
vyky podaří v dalším životě „zúročit“. To každému určitě přejeme, 
a i proto to děláme.

A  jak jde čas dál, přicházejí noví. Věkový průměr se tím 
znovu pomalu vrací do minulých začátků před sedmi, osmi 
lety. V  současnosti začínáme, jak se říká od „píky“, cca  
s deseti nejmladšími s věkem mezi 8 až 11 lety.

Dospělí, ti zase naopak ve věkovém průměru jdou úspěšně 
nahoru, nejstarší mohou hrát i soutěže těch „nejstarších na ze-
měkouli“. Třeba Karel Pácal, tomu bude letos už 85 let a stále 
prohání i podstatně mladší. Věkový průměr této skupinky, čí-
tající 8 aktivně hrajících, je 60 let. Ale všichni hrají poctivě, když 
jsou zejména zdravotně v pořádku. A jak jsem už minule psal, 
pomáhají mladým.

Ale myslím, tak jak vidím hráče z jiných družstev Okresního 
přeboru 1. třídy, že to není jinde o moc lepší. 

A jak si vedeme v soutěžích?
Družstvo A, složené převážně jen z  dospělých, je z  jedenácti 
družstev sedmé, tak to je dobré.

Družstvo B, složené výhradně z  mladých, je také sed-
mé z  jedenácti týmů a  to je také hodně dobré, přičteme-li  
k tomu, že je ve věkovém průměru rozhodně nejmladší.  

Děvčata hrají divizi Libereckého kraje a jsou z deseti družstev 
na třetím místě. A právě tam hrají naše zkušená děvčata, která 
toho v minulosti hodně prohrála, aby v současnosti už mohla vy-
hrávat. A všechna tři děvčata jdou od září 2020 na střední školy, 
tak i zde může být pro další sezonu všechno „jinak“. No uvidíme. 
Jak se říká, takový je život. 

S nejmladšími začínáme jezdit na první bodovací turnaje Li-
bereckého kraje a přivezli jsme také první medailičku, konkrétně 
Ondřej Hanus. Děvčata si byla zahrát v lednu na    bodovacím 
turnaji ČR, tam už je to moc těžké, Lenka Němečková se dostala 
ze skupiny do dalšího kola, to bylo hodně dobré. 

Tak to je pro tentokrát všechno. 

Zdraví J. Klofec, A. Hanus a P. Němeček.

Vážení čtenáři
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Akademie stolního tenisu
Měsíc prosinec bývá každoročně pro stolní te-
nisty náročný, kromě bodovacích turnajů mlá-
deže probíhají v prosinci Vánoční a novoroční 
turnaje dospělých. Akademie dostala pozvání 
na pět turnajů.

Jeden z nich jsme stihli odehrát před uzá-
věrkou listů. 7. 12. jsme se zúčastnili turnaje 
ve Svoru, kam se pravidelně sjíždí stolní te-

nisté našeho okresu. Byla to pro nás důležitá 
zkouška toho, jak obstojí naši svěřenci v sou-
bojích s  dospělými na okresní úrovni. Ro-
mana Korpová ml. dokázala porazit Marka 
Najmana z Volfartic, kterému patří průběžné 
12. místo v okresním žebříčku s 70% úspěš-
ností, dále pak také Kateřinu Libichovou ze 
Cvikova. Filip Komárek dokázal porazit dob-
rého hráče Jirku Procházku ze Svoru, který 
má pěknou úspěšnost 60% v soutěži. Dobře 
bojoval také Patrik Komárek, který si odvezl 
jedno vítězství. Po novém roce nás čeká plá-
nování na příští sezónu, pokud vstoupíme do 
soutěže dospělých, budeme mít dobrý tým se 
slušnými ambicemi.

17. 11. a 1. 12. jsme se zúčastnili bodova-
cích turnajů libereckého kraje v  České Lípě 
a K. Šenově. Romana Korpová ml. získala zla-
tou medaili, Barbora Prousková bronzovou 
medaili, Terezka Korpová 2 bronzové medai-
le, Patrik Komárek obsadil velice dobré 15. 
místo. 10. 11. jsme byli na dobře obsazeném 
turnaji Grand Prix v Praze, Romana Korpová 
a Filip Komárek postoupili ze skupiny a oba 
pak vypadli v 1. kole soutěže. Nejvíce vyhra-

Stolní tenisté v Kamenickém Šenově 

Poslední tři dny roku 2019 strávili stolní te-
nisté SKST Liberec na soustředění v  Kame-
nickém Šenově. Největší oddíl v  severních 
Čechách zde našel útočiště na přípravu na 
rok 2020. „Hned první lednový víkend se v Li-
berci a  Jablonci nad Nisou konají celostátní 

turnaje mládeže. A právě na ty jsme zaměřili 
tuto přípravu.“, dodal trenér Martin Protiva. 
V místní ZŠ trénovalo téměř 50 hráčů, a  to 
od úplných začátečníků až po reprezentanty 
a  extraligové borce (Seibert, Blinka) pod-
ještědského klubu. A  nejen ti. Mezi účastní-
ky byli i místní hráči Petr a Romana Korpovi 
nebo začínající Viktor Křivánek. „Chtěl bych 

Marie Kettnerová patřila k nejúspěšnějším 
stolním tenistům v naší historii. Marie byla 
útočnice známá svou sílou lvice a  tvrdým 
forhendovým smečem. Na mistrovstvích 
světa získala 6 zlatých, 5 stříbrných a  12 
bronzových medailí. Tu poslední v  roce 
1950 na MS v  Budapešti. Spisovatel Ota 
Pavel napsal povídku - Jak Bohoušek Váňa 

oplatil slzy Marušky Kettnerové, v  pár 
větách zmínil také Marii. „Maruška Kettne-
rová byla krásná, měla vlasy jak uhel a čer-
ný tmavý oči, který pořád vypadaly, jako 
by se smály, a na nich se houpala loď. Ve 
skutečnosti to byly podmanivý oči. Maruš-
ka vypadala skutečně jak krásná námořnice 
a taky to věděla, protože když hrála, mívala 

nahoře na svetříku bílou plátěnou kotvu 
a na krku místo šátečku malou děravou ry-
bářskou síť. Kdekdo ji miloval, protože byla 
krásná a milá, a to jsou dvě vlastnosti, které 
se těžko hledají ve světě širém.“

Za Akademii stolního tenisu 
Petr Korp.

OKÉNKO DO HISTORIE Č. 3.   Marie Kettnerová 1911 – 1998

ných zápasů a  obdivu si odvezla Terezka 
Korpová, na medaili to zatím nestačilo, ale 
desetiletí kluci a děvčata již vědí, že si musí na 
sedmiletou Terezku dávat velký pozor.

16. 11. proběhl republikový turnaj  
v  Hluku, kde se svěřenci Akademie objevili, 
Romanka s  Baruškou odehrály skvělé zápa-
sy s těmi nejlepšími. Od začátku sezóny jsme 
byli na třech republikových turnajích. Posou-
vat se v žebříčku směrem nahoru je strašně 
těžké. Baruška Prousková začínala na 33. 
místě, nyní je 26. Romanka Korpová začínala 
na 22. místě, nyní je 19.

To, co nám nyní v našich plánech nehraje 
do karet, je turnaj 24 nejlepších hráček re-
publiky v  Havířově 14. 12., kam se děvčata 
nominovala, Romanka přímo, Baruška jako 
náhradnice. Na tomto prestižním turnaji se 
rozdává více bodů do žebříčku a my se bohu-
žel turnaje nemůžeme zúčastnit.

24. 11. proběhlo v Turnově 2. kolo krajské 
divize žen. Skvělé výkony tu předvedla Bára 
a  v  divizním žebříčku vylétla na 2. místo za 
naši Míšu Výbornou. Nechali jsme také zahrát 
Terezku a zatím si držíme 1. místo v tabulce.

7. 12. se Terezka zúčastnila výběrového 
soustředění s  názvem HBO (hledáme bu-
doucí olympioniky) v Litoměřicích.

poděkovat vedení ZŠ, která nám vycházela 
se vším vstříc, a členům místního klubu, kteří 
nám rovněž pomohli se zařízením celé akce. 
Budeme rádi, pokud se nám v budoucnu po-
daří se do Kamenického Šenova opět vrátit.“, 
řekl Protiva. 

Martin Protiva
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